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zXL,II Sesii lłady Miasta Sanoka - Sesii Absolutoryjnej
VI kadencji, która odbyła się w dniu ż0.06.2013 r. od godz. 90

do goclz. lla w Sali llerbtlwej tut. Urzędu Miasta
pod przewodnictwem Pana Jana Oklejewicza

l'rzewodniczącego Rady Miasta
oraz Wiceprzewodniczących Iłady Miasta

Pana'l'omasza D ańc zy szy na i Pana Woi ciecha Wyd rzyńskiego.

Na ogolną liczbę 21 Radnych w XLII Absolutoryjnej Sesji Rady Miasta Sanoka VI kadencji
udziaL wzięło wg listy obecnośoi 20 Radnych.

1. Babiak Roman
2. Bętkowski Ryszarcl
3. Biega Jan
4. Blui Maciei
5. Chrobak Andrzcj
6. Chytła Mariusz
7. Dańczyszyn lomasz
8. Daszyk Zbigrricw
9. Drwięga Kazirllicrz
10. Drwięga Maciej
11. Krynicki .Iozef
12. Lewandowski Piotr
13. Lisowska leresa
14. Najsarek Robert
15. Oklejewicz Jan
1 6. Pruchnicki Wojciech
17. Ryniak Adam
18. Tymoczko Flenryka
19. WozniczakŁukasz
20. W ydrzyński Wojciech

Nieobecna Iładna Maria Oberc (nieobecność usprawiedliwiona).

Przewodnic z,ący Zarz.ądow Dzielrric
VI kadencji.

1. Czerwiński Zbigrriew
2. ()ryszczyn Stanisław
3. Piegdoń Wojciech
4. Podulka Franciszek
5. PYlowany Edward
6. Szul Krzysztof

obc,cl"li na XI-II Absolutoryjnej Sesji Rady Miasta Sanoka

- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy
- Rada Dzielnicy

Posada
I]łonie
Olchowce
Zatotzę
Dąbrowka
śródmieście

Nieobecny (usprawiedliwiony) Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Wojtowstwo Pan Marian
Osękowski



Ponadto w XLII Absolutoryjnej Sesji l{ady Miasta Sanoka udział wzięli: Burmistrz Miasta Pan
Wojciech Blecharczyk, Zastępca Burmistrza Pan Marian l(urasz, Zastępca Burmistrza Pan
ziemowit Borowczak. skarbnik pan kazimierz kot. sekretarz Miasta pan waldemar och.

Ad. 1.

otwarcie sesii.

Prowadzący posiedzenic Pan Jan Oklcjcwicz otwol,zył XLII Absolutory.jną Ses.ję I{ady
Miasta Sanoka. Powitał On Wysoką Radę, Burmistrza Miasta. Zastępców Burmistrza,
Skarbnika Miasta, Sekrctarza Miasta, przedstawicięli Rad Dzielnic. przedstawicieli prasy oraz
wszystkich obecnych rra Scsji l{ady Miasta.

Na podstawie listy olrecności strł,ierdził, że na saii obrad jest odpowiednia ilość Radnych
do podejmowania prawomocnych uchwał.

porzadek obrad:

1, Otwarcie obrad.
2. Powołanie sekretarza scsji.
3. Sprawozdanie Burnristrza Miasta z w_vkonania budzetu oraz spra\Ą/ozdanie f-inansowe

za2012 rok.
4. Odczytanie r,rchwały RIO w/s sprawozdania Burnistrza Miasta Sanoka z wykonania

budzelu miasta z,aż012 rok.
5. Odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budzetu nriasta na 2012 rok,
6" Podjęcie uclrwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz zę

sprawozdaniem z wykonania budzetu miasta Sanoka za2012 rok.
7. Wniosek Kornisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta,
8. Odczytanie uchwał.v RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej,
9. Pod.jęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Sarroka absolutorium

z 1ytułu wykonania budzetu zaż072 rok.
10" Zamknięcie obrad sesji.

Nie rvniesiono uwag do porządku obrad.

Ad.2.
Powołanie sekretu rza sesii.

Prowadzący posiedzerrie Pan Jan Oklejewicz powołał Sekrctarza Sesji. ktciryr'T został Radny
Pan .Ian Biega.

Ad.3.
sprcwoz.clanie Burmistrza Miasta z wvkonunfu budżetu oraz sprawozclunie finlnsowe zo
20l] rok.

Skarbnik Pan Kazirnierz I(ot poinlbrmował. że organ stanowiący kazdego samorządu co roku
podejmuje r-łclrwałę Absolutoryjną, jest to ukoronowanie działania za rok poprzedni,
podsumowanie. wyciągniecie wniosków. Najwazniejszym elementem w całej procedurze
absolutoryjnej jest przedłozerrie sprawozdania z wykonania buclżetu oraz sprawozdań
fltnansowych. W biezącym roku te sprawozdania były przeka,zane w dniu 25 marca Radzie



Miasta oraz Regionalnei Izbie Obrachunkowej. RIO pozytywnie oceniła sprawozdanie
z wykonania budzetu zarokż0l2 i podjęła w tej sprawie uclrwałę z dnia 30 kwietnia 2013 r.
W roku ubiegłym budzet Sanoka zamknął się po stronie doclrodów kwotą 102.344.99] zl.,
apo stronie wydatków 106.855,370 zł,, wydatki ma.iątkowe wyniosły |lYo co daje kwotę
12.095.000 zł., jest to dobry wynik który świadczy o tym. że zaangażowanie budżetu miasta
w rozwój jest znaczący i przykłada się duzą wagę do wydatkow inwestycy.inych, Wydatki te
realizowane są zgodnie z wieloletnirrr planem rozwoju i strategii rozwoju miasta i w ramach
tego planu w roku ubicgłym realizowane były następujące głów,ne zadania zudziałęm
środkow europejskich:
- Poprawa atrakcyjności turystycznej miasta Sanoka, czylltzw. parking przy ul. Zydowskiej
wykonanie w roku ubiegłym wyniosło 3.090.000 zł.
- Rewitalizacja Placu Sw. Michała z przyległymi ulicami - wykonanie roku ubiegłego
2,727.000 zł.
- Zielony Rynek - wykonanie roku ubiegłego 2.232.000 zł.
- Przebudowa i rozbudowa obiektów torów lodowego z budową korlów tenisowych na
obiektach MOSiR -,wykonanie roku ubiegłego 906.000 zł.
Planowane dochody wykonane były w 9ż,5oń, rłydatki 91,8oń, a wydatki majątkowe w 70oń.
Istotny wskaźnik" szczególnie w kontekście wykonania roku ubiegłego i wymagań na rok
przyszły ibiezący to zadłużenie miasta, zarok 2012 wyniosło 387o, czyli było to zadłużenie
relatywnie niskie. Sreclnie zadłvżęnię wszystkich gmin w kraju wyni osło 32oń.
Uclrwała budzetowa na rok 2012 przyjęta była w dniu 31 stycznia i budzet po stronie
dochodów wynosił 106.239.330 zł, po stronie w-ydatkow l09.Iż7 .206 ,zł., czyll już na etapie
uclrwały budzetowej zakładało się deficyt 2.800.000 zł. W ciągu roku budzetowego budzet
był zmieniany zarowno uchrvałami Rady Miasta. 1ak i zarz,ądzeniami lJurnristrza. w sumie
zmian było i 1. Najważniejsze r-rchwały były to znriany wynikające z kwot zasilających budzet
miasta zbudżetu państwa, a więc zm|any dotacii, zmiany subwenc.ji, która była zmniejszona
o 342.000 zł., następne uclrwały dot. wprowadzania nowych zadań, tozszerzania zadań,
a zarządzenia Burmisttza dol. przesunięć zgodnie z Llpowaznieniami, czyli w ramach działu
oraz wprowadzanię dotacji ."1o11,ych. Po tych zmianach plan budżetu całego roku wynosił po
stronie dochodów 110.594.000 zl., a po stronie wydatków 116.304.000 zł.

Dochody.
l) Subwencja z budżetu państwa wyniosła 24,7ż9.000 zł. co stanowiło 24%o dochodów
br,rdzetu miasta i była wyższa niz w roku 201 1.

2) Doclrody z podatkow i opłat w roku ubiegłym była to kwota 22.000,000 zł. co stanowiło
22Yo dochodow budzctu miasta i były niższę niz rv roku 201 1 .

3) Udziały w podatkaclr dochodowych, a więc PI'f i CI'l' w roku ubiegłym wyniosły
ż3.464.000 zł. co stanowiło ż3oń dochodów budzetu miasta. Wvkonanie bvło niższe niz
w roku 201 1.

4) Dotacje z budzetu państwa wyniosły 13.137 .000 zł.
5) Dochody z majątktr gmirry, czyli wpływy z czynszow, dzierzaw i sptzedaży wykonane były
na kwotę 6.800,000 zł., było to więcej jak w roku 2011 r. przy czym plan ze sprzeda,ży
rnienia tez w roku 2012był niewykonany.

Wydatki.
Wydatki biezące wyniosły 79.548.209 zł..wydatki majątkowe wyniosły 12.095,590 zł.
W strtrkturze najwazniejszych działów i ro,zdziałow:
l) Transport i łącznośó 10.800.000 zł. co stanowiło I0oń budzetu. Główne wydatki w tym
dziale to znaczące inwestycje tj. parking przy trl. Zydowska. rewitalizacja Placu Sw. Michała.



2) Gospodarka mieszkaniowa 4.170.000 zł. co stanowiło 4%, Najważnielsz,y udział w tym
to naprawa br-rdynków komunalnych.
3) Zakupy nieruchomości - zgodnie z planem wydano 200.000 ,zl., było to głownie zakup
dzi ałek pod przewi dywane, pl anowane zadanl,a inwe stycyj ne.

4) Działalność usługowa - planowanie przestrzenne 208.000 zł.
5) Administracja publiczna - 8.500.000 zł., w roku 201 1 było to 8.050.000 zł. W ramach tego

dztału głowne pozycje to Urząd Miasta - 7.460.000 zł., w roku 2011 była to kwota 7.200.000
zł. Koszty związane z fr_rnkcjonowaniem Rady Miasta to 34I.000 zł. Głowne wydatki
w Urzędzie Miasta są to wydatki płacowe, czyli fundusz płac i pochodne, oraz zaklp
materiałow i wyposazenia. Pronocja - w roku ubiegłym wyniosła 450.000 zł.

7') Straż Miejska - 555.000 zł., główne wydatki to płace i pochodne od płac.
8) Obsługa długu, czyli koszty finansowe w roku ubiegłym wyniosły 2.270.000 zł.

9) Oświata i wychowanie , 38.317.000 ,zł., było to 360ń budzetu miasta, w tym prawie 90%

wszystkich wydatkow w oświacie to płace i pochodr-re , drrrga pozyc.ja to energia.
10) Ochrona zdrowia najistotniej sz,a pozycja to przeciwdzlałanle alkoholizmowi. środki na

ten cel pocl'odząw,całości zlzvł. koncesji iw roku ubiegłym na te działania zostało wydane
I.ż|5.000 zł.
1i)PomocSpołeczna-19.130.000z,ł., w rokr-r2011wyniosła17.800.000zł.Głównyudział
mają tutaj wydatki z dotacji z budzetu państwa przy udziale miasta. Najwazniejsze pozycje to
domy pomocy społecznej - 879.849 zł, świadczenia rodzinne - 9.322.000 zł., dodatki
mieszkaniowe 2.100.000 zł.. wydatki administracyjne - 3.100.000 zł., usługi opiekuńcze -
913.000 zł.
1ż) Złobki - 1 .659.016 zł.
13) Gospodarka komunalna i ochrona środowiska - 6.244.959 zł., w tym dopłaty do ścieków
599.947 zl., oczyszczanie miasta i wsi 2.180.363 zł., utrzymanie zielenie w miastach 396.875

zł.. oświetlenie miasta 1.906.470 zł., wydatki na dokumentację 186.366 zł.

13) Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - 2.660.082 zł.. w tym wydatki na imprezy
kulturalne l10,436 zł.. dotacje dla SDI( 1.080.000 zł. iBiblioteki 1.445.000 zł. Mie.iska
Biblioteka Publiczna w sumjc wypracowała przychody * kwocic 2.]13.000 zł.^ z c'zego

1,445.000 zł. to dotacja. a 643.000 zł. to dochody własne. na koszty wydała 2.06ż.000 zł.,

a w.ięc wykazała zysk w rokti r_rbiegłym rra kwotę 50.000 zł. SDK w sumie wypracował
przychody na kwotę 1,820.000 zł.. z cz,ego 1,080,000 zł, to dotacia. a koszty 1.986.000 zł.,

więc wykazuje wynik ujerrrny 165,000 zł.
14) Kultura flzyczna ,- 6.494.28O ,zł., w tym MOSiR 6.238.000 zł., z tymże kwota obejmuje

zarówno wydatki inwestycyjnc ibiezące, Nagrody Burmistrza 15.000 zł..Imprezy spotlowe
68.383 zł.. Dotacje 16.000 zł.. Stypendia sportowe 100.841 zł,

Skarbnik zwrócił uwagę, ze drugi rok z rzędu Komisja Rewizyjna oprócz sprawozdania
z budzetu otrzymuje rownicz sprawozclania finansowe tj. bilans z wykonania budzetu gminy,

bilans łączny jednostek budzetowych, łączny rachunek zysków i strat, łączne zestawienie
zm:ral7 w l'unduszaclr jednostki. W czelwcll sporządzany jest skonsolidowany bilans gminy
obejmujący całą gminę.
Skarbnik dodał, ze ich dz,iałanl,a z roku na rok sąutrudnione, zadania sąutrzymywane, nie ma

zadnych korekt jeże|l chodzi o zakres zadań gminy. natomiast środki na ten cel są

uszczuplane co odbi.ja się na stanie wykonania budzctu. przecle r,vszystkin ich roląjest aby te
braki. skutki kryzysu najnrniej odczuwali mieszkańcy. członkow,ie wspolnoty.
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to naprawa br-rdynkow komunalnych.
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braki. skilki kryzysu najrnniej odczuwali mieszkańcy. członkowie wspolnoty.



Ad.4.
Odczvtunie ucltwałv RIO w/s spruwoz.duniu Burmistrz,a Miastu Sanoku z wvkonunil
budżetu miasto za 20] 2 rok.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Pan Wojciech Wydrzyński odczytał uchwałę Regionalnej
Izby Obrachunkowej NrVIII/26l20I3 z dnia 30 kwietnia 2013 r. w sprawie sprawozdania
Burmistrza Miasta Sarroka z wykonania budzetu miasta za żOIż r., na mocy której skład
orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowe.j postanawia pozytywnie zaopiniować
przedmiotowe sprawozdanię z uwagami podanymi w treści uzasadnienia.

Uchwała stanowi załączntk do protokołu.

Ad, 5.

odczvtunie opinii komisii Rewizvinei o wvkonuniu budżetu miustu na 20I2 rok.

Przewodniczący Kornisji Rewizyjnej Pan Jan Biega odczytał opirrię Komisji Rewizy.inej
o wykonaniu br-rdzetu miasta z,aż012 rok.

Opinia stanowi załącz.nlk do protokołu.

Ad.6.
Podiecie ucltwOłv w sprawie zutwierclzenia sDrawozdrni0 finansowego wrtz ze
srlruwozdaniem z wykonaniu budżetu mircta sanoku zu 20]2 rok,

Prowadzący posiedzer"rie Pan Jan Oklejewicz otwotzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu w związktr z człm prowadzący posiedzenie Pan Jan
Oklejewicz zamknął dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu r-rchwały
w sprawie zatwierdzenia sprawozdanta finansowego za rok 2012.

Do odczytanej uchr,vały l{adni nie wnosili uwag i zaslrzężeń.

Zaprzyjęctem powyzszej Uchwały Nr XLIIl352l13 głosowało 19 l{adnyclr głosorł,, głosów
przeciwnych nie byłcl. 1 l{adny r,vstrzymał się od głosu,

Uchlvała została podi ęta.

Ad.7.
wniosek komisii Rewizyinei w spruwie ubsolutorium dlu Burmistrz,a Miastu sunoka.

Przewodniczący Komisji Rewizyjrrei Pan Jan Biega odczytał uchwałę Komisii Rewizyjnej
Rady Miasta Sanoka w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta
Sanoka za 2012 r,. na mocy ktorej Komisja pozy.tywnie oceniła wykonanie budzetu oraz
wnosi do Rady Miasta o udzielenie Burmistrzowi Miasta Sanoka absolutorium za2012 rok.

P owyzsza uchwała stanowi załącznlkdo proto ko ł u.



Ad.8.
Odczvtanie ucltwałv RJO o wniosku Komisii Rewizvinei.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Pan Tomasz Dańczyszyn odczytał uclrwałę Nr VIII/24lż013
z dnl,a 3 czerwca 2013 r. składu orzekającego l{egionalne.j Izby Obrachr,rnkowej w sprawie
zaopiniowania wniosku Konisji Rewizyjnej Rady Miasta Sarroka o udzie|enie absolutorir-rm
Burmistrzowi Miasta Sanoka z wykonania budzetu miasta za 2012 t., na mocy ktorej
postanawia pozytywnie zaopiniować przedmiotowy wniosek.

polłl,ższa uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad.9.
podiecie uchwałv w spruwie udzielenią Burmistrzowi Miusta sanoka absolutorium z tytułu
wvkonania budżetu za rok 20]2.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Łukasz Woźnicza|< złożył wniosek o 10 minut przerwy przed rozpoczęciem
dyskusji.

Prowadzący posiedzcnie poddał wniosek pod głosowanie.

Za wnioskiem głosowało 8 Radnych, 10 Radnych było przeciw, głosów wstrzymujących się nie
było. Wniosek nie przeszedł.

Dyskusja:

Radny Pan Zbigniew Daszyk poinformował, ze Komisja Rewizyjna pracując nad sprawozdanie
ubiegłego roku skierowała wniosek do Burmistrza, żeby z płatnościami za dany rok zamykac
się w danym roku. Tymczasem pracując nad sprawozdaniem roku 2012 widać dalej, że
szczególnie tam gdzie są zaplanowane inwestycje jest z tym problem. W rozdz. Drogi
publiczne na zaplanowanych 15 mln. zł. wydano 9 mln. zł., czylt 61Yo, dotyczy to głownie
dwóch inwestycji, czyli parking wielopoziomowy gdzie na kwotę 4.607.000 zł. wydatkowo
kwotę 3.090,000 ,zł. ti. 67%, a przy rewitalizacji Placu Sw. Michała na zaplanowaną kwotę
6.142.000 zł. wydatkowano lylko 2.727.000 ,zł., U. 4I%. Radny podcjrzewa. ze wynika to
zniezapłaconych faktr-rr co go bardzo niepokoi. Bardziej mozna zrozunieć sytuac.ję, ze
w br_rdzecie była zaplanorł,ana kwota rckompensaty dla SPGK za dostarczanie rł,ody
w wysokości 446,000 zł., a zapłacono tylko 381 .000 zł. tj. 85oń, dof-inansowanie do MKS miało
być w wysokości 1.881.000 zł., a zapłacono tylko 1.400.000 zł. tj. 74%. Niewykonanie takich
pozycji jak utrzymanie zieleni czy oczyszczanię miasta, gdzie to wykonanie jest na poziomie
50-7 5% to tęż mozna zTozumiec, gdyz jest kryzys, dochodów nie re alizujemy, nie mniej jezeli
chodzi o zaplanowane inwestycje, to powinno się robić wszystko aby zabezpleczyc ich pełne
finansowanie, ponieważ pogarsza się sytuację wykonawców, jak rownież gmtna wygląda
niewiarygodnie. W roku biezącym taka sytuacja wygląda jeszcze gorzej. ptzy l<ażdej zmianie
budzetowej kiedy omawia się WPF pojawiają się obawy wszystkich radnych o to, jak będzie
wl,glądało planowanie na przyszły rok. W zwtązku z tym, cały czas Radni dopominają się aby
ujrzec realny program oszczędności wyjścia z tej sytuacji. ale niestety tego nie widać. Radny
stwierdził, ze prawdopodobnie nie zagłosrrje za udzię|eniem absolutorium dla Burmistrza.



Radny pan Wojciech pruchnicki poinformował, że z vłypowiedzi Skarbnika widaĆ, ze jest

bardzo źIęzftnansami miasta. W ieszłym roku dochod 104 mln. zł., wtym roku 102 mln, zł,,

na koniec ubiegłego roku 32 mln. zł. dług, na koniec obecnego roku 39 mln. zł, dług miasta,

inwestycje plańowane na 18 rnln, zł. azręallzowano na 12 mln. zł. i niestetY dochodY bieŻące

,ą,orri.jir. niz wydatki biezące. Podejrzewa, ze nic zapłacone 2 mln. zł. to dlatego, zeby nie

pir.kroóryć wskaźników, bo wów,czas czcka gminę 7,arzącl l(omisaryczny i nie będzie RadY

Miasta. Nie widzi bardzicj radykalnych poszukiwań zmrriejszenia wydatków, oczl'wiŚcie

d,ziałaniaBurmistrza i Skarbnika .są clziałaniami bardzo dobrymi, ale patrząc na finanse miasta

powinno się bardziej radykalnie wydawać mniei pieniędzy. Gmina wydaje więcei pieniędzy na
'zadanta nieobowiąło*., ,-ru zadanie nie własne niż, na remonty ulic, Widać rowniez brak

wpływu z podatkow lokalnych iCIl'. sprzedaż też jest doŚĆ słaba, więc powinno się zacząc

w^końcu ośzczędzac i nie wyclawać na tó na co nie trzeba. Radny nie zagłosuję z,audzięIcniem

absolutorium Burmistrzowi. Dodał, ze sprawozdanie jest dobre, Skarbnik z,daŁ zadanie na

,O0% i dzięki niemu I{Io to przyjęło, gmina ma pewne inwestycje, ktore upiększająmiasto,

więc są pozytywne strony ale jest tez ta negatywna. a mianowicie brak oszczędz,anl,a,

Radny Pan Piotr Lewandowski poinformował, że biorąc po uwagę trudne warunki budzetu

państwa, jak równiez budzetu miasta i jego rea|tzację w trudnych warunkach w roku ubiegłym

kt.,u Rudnych SLD zagłosuje pozytywnie za udzlelęniem absolutorium Burmistrzowi Miasta.

odnosząc się do *yio*i.ari Rudn.go Zbigniewa Daszyka stwierdził, ze głos Komisji

Rewizyjnej * ,p.u*i. regr,rlowania płatności w danym roku iest słuszny ale nie do końca

mozlirł1, do ..uiiru.3i, poiliewaz roboty gruclniowe trz,ęba fakturowac na koniec grudnia lub

w styczniu.

Radny pan Łukasz Wozniczak poinformował, że,zagłosuje dzisiaj za absolutorium ale będzie

oczekiwał od Burmistrza przeistawienia planu uzclrowienia sytuacji w mieŚcie. Na kolejnej

sesji natomiast będzie głos|wał przeciwko kredytowi konsolidacyjnemu ale tYlko dlatego, zebY

ten kredyt był jednym ze składów programu naprawczego i poprze go tylko wtedy jak pan

Burmistiz przedstawi kilka innych warńntow, które pozwolą w najblizszych latach uzdrowić

finanse miasta. Będą to trudne decyzje, ale stanie za panem Burmistrzem i te decyzje będzie

podejmował, ale jeśli Burmistrz ich nie przedłoży to ta wspołpTaca nie będzie mozliwa, Dzisiaj

j.anur. chce dać sygnał aby zacząć *.półp.u.ować, gdyż w czasach dobrych optymizm nie jest

potrzebny ale w czasach trudnych jest obowiązkiem,

Radny Pan Robert Najsarek poinformował, ze konstruując budzet na rok ż012 przestrzegał, że

będzie to trudny '.ok 
.o iię niestety sprawdziło, dlatego rozumie cięcia w dochodach

i inwestycjach. Jedynie co go niepokoi w tym cięzkim okresic to zbyl duży wzrost

wynagródren i apelujc aby przy następnych posiedzeniach zastanowić się nad tymi

o.r.rld,lościami. gari. -oina blłoby je ,znaIeżć. odnosząc się do wypowiedzi Radncgo

Wojciecha pruclrni"ckiego stwier dzlł, zie gmina nie ma jeszc,ze tak trudnei sYtuacji finansow-ej

zeby grozlł je1 zarząd komisaryczny. Dńał , że będ,zle głosował za udzięleniem i]urmistrzowi

absolutorium.

Radny pan Andrzej Chrobak poinlbrmował, że obecny budzet jest kwintesencją budzetow

poprzednich, jest to kwestia planow. i clecyzji, które podjęło się w ptzyszłoŚci. Dodał, ze jest

tuiaro ciekawy dokumentu. o który prosił Radny Pan .Tan Biega, mianowicie zbiorczego

dokumentu, ktory dot. pozyskanych-pieniędzy z funduszu unijnego, LJważa, że będą

Tozczarowani strukturą tych programow, bo tak jak już mowił nie będzie głosował za

programami, klóre nie wnoszą czegoś nowego jezeli chodzi o rozwoj miasta sanoka tylko

powiększaj ą stan zadłużenia mi asta.



Radny Pan Maciej Bluj poinformował, ze Klub Radnych dla Sanoka poplze uchwałę w sprawie
udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta.

Radny Pan Jan Biega poinlbrmował. że budzet jest to dokument, ktory lladni przyjęli do
realizacji i zapisy jakie są w budzecie w jakimś stopniu zobowiązują do szanowania tego. Tak
jak w kazdym budzecie domowym tak i w budzecie miasta, tylko oczywiście w znacznie
szerszym zakresie, występują równiez roznego rodzaju problerny zwlązane z jego reaiizac|ą,
chocby o sytuację ktore są nieprzewidywalne na etapie planowarłia tego budzetu. Radny uważa.
ze nie popełniono jakiś radl,kalnych błędow czy nie zmicniano decyz.ji Rady w postaci ztnian
budZetu i nie widzi takich sytuac.}i. które by predysponowały do tego zeby nie udzielić
absolutoriurn Burmistrzowi. aczkolwiek mozna mieć uwagi do niektótych rzeczy, ale niestety
w takiej sytuacji kryzysu gospodarczego i ograniczonej dostępności środkow finansowych
trzeba realizować to co jest moźliwe. Radny będzie głosował za ttdzieleniem absolutorium
Burmistrzowi bo uwaza, ze pomimo trudnej sytuacji jaka jest, pomimo wielu pretens.ji do
Burmistrza, budzet który został przyjęty przez radnych został realizowany w stopniu
zadowalającyrn, Zwroclł się rowniez do I{adnych, aby w chwili procedowania nad nowym
budzetem miasta w tej trudnej sytuacji spróbować te wszystkie elementy, o ktory się dzisiaj
mówi, ulokować w budzecie i zmr-rsić Skarbnika, Burmistrza do tego żeby przeorientować
pewną politykę w ramach obowiązującego prawa.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu. w związku z czJm prowadzący posiedzenie Pan
Jan Oklejewicz zamkn$ dyskusje w tym punkcie i przysląpił do odczytania projektu r_rclrwały

w sprawie udzielenia Burmistrztlwi Miasta Sanoka absolr-rtorir,im z tytułu wykonania budżęIu za
2012 rok,

Za przyjęciem powyzszej uchwały Nr XLII1353l13 głosowało 16 Radnych, 4 l{adnych było
przeciw, głosów wstrzymującyclr się nie było.

Uchwala została podięta.

O zabranie głosu poprosił Burmistrz Miasta Sanoka, Podziękował Radnym za podejście do
tego co się nazyrva w sprawozdaniu rocznym podsumowaniem ich działalności. Poinformował.
ze łatwo jest kierować br,rdzetem, instytucją, kazdą jedną formą zaruądzanta w przypadku kiedy
jest dobrze i jest łatwiej, schody zaczynają się w momencie kiedy ponosi się konsekwenc.je
dekoniunktury, odczuwa się to we wszystkich aspektach funkcjonowania miasta. Nie jest to
zadnym pocieszeniem, że jesteśmy wśrod ponad 2000 polskich samorządow reprezentujących
ten sam pogląd, ze jest cięzko. Jest nie wiele samorządów lakich, ktore nrają nadwyzki
operacyjne, które mają dochody rra tyle powiększone. ze tą nadwy,zkę operacyjną potraiią
w stosunku do wydatków biezącl,ch tak regulo\Ą,ac. zeby nic rnicć problemów, na to składa się
wiele czynnikow m.in. punkt na nrapie, geogralia, przedsiębiorczość, olbrzymie podatki.
Burmistrz w kwestii oszczędności stwierdził, Ze z 

"ie 
dnei strony ma satysfakcję, a z drr,rgiej

niedosyt. że przez 11 lat .iego funkcjonowania w Gminie Miasta Sanok stan zatrudnienia
wUrzędzie Miasta na 103,5 etatu kalkulacyjnego na listopad 2002 rok kicdy przyszedł
w stosunku do dnia dzisiejszego.jest praktycznie taki sanr, a ma świadomości, że lrzęba by było
w zespole pozyskiwania i rozliczania środków co najmniej 1eszcze dwie osoby, w Wydziale
Promocji jak i Wydziale l{ozwoju, czy tęż Finansowym równiez byłaby konieczność
zatrudnienia. .Iedyrry wzrost, który wykazany został to wowczas jak została powołana Straz
Miejska. Jezeli chodzi o wzrost wynagrodzenie to: nawet nie został osiągnięty wskaźnik
inflacyjny w budzecie administracji stricte, więc nie można mówić ż,e przekracza się politykę



oszczędności. Każdy jederr wydział został zobligowany zarządzeniem do szukania
oszczędności, szefowie poszczegolnych wydziałow taki program przedstawili.
Burmistrz stwierdził rórł,niez. ze kiedy palrzy na zakłopotanie swoich kolegów, Burmistrzów.
Prezydentów innych miast, tcl mając podobne trudności w realizac.ji budzetu w dochodach nie

realiztrją żadnej inwestycji a miasto Sanok realizuje duze inwestycje. Oczywiście ma niedosyt
tego. ze mało rea\tzuje się zadań z poszczególnych wniosków Rad Dzielnic. ale myśli ze
sytuacja poprarvi się wtedy kiedy zostaną zręaltzowane dwie duze inwestycje. Mowi się

równiez, że po co lrzymać filialną szkołę. ktorą jest Szkoła Nr 7 na Dąbrówce, skoro

w perspektywie czasowej roku 2015 mozna by było osiągnąć ok, 300 tyś. oszczędności, jednak

zasadność i logika mólł,i. że można tą szkołę połączyć ze Szkołą Nr 2 ale fbrmalnego wniosku
ze strony Rady Miasla nie było. Mozrła równiez powiedzicć, ze wniosck o likwidacji powinien
złożyć Urzącl ale sytuac.ja.jest patowtl bo Rada Dzielnicy jednoznacznic powiedz,iała, że jesl

przeciwna. Polityka Zastępcy Burmistrza Marian Kurasza i Wydziału lldukacji jednoznacznie

wrykazała oszczędności w oświacie i trzeba będzie jednak tą oświatę troclrę skurczyć bo spada

ilość oddziałow.
Zwracąąc się do Radnego Arldrzeja Chrobaka poinfbrmował. żę jezeli o rozwoju miasta
w perspektywie lat kilkr_rnastu i do przodu dalei widzą wizję, że to miasto powinno iść
w kierunku utrzymania i rozwoju przedsiębiorczości, promocji łrriasta popTzez mozliwości
jakie tutaj tkwią i w potencjale i wszystko to co dzieje się w poszczególnych dzielnicach to jest

bardzo przykro, ze Radny nie widzi zadnego trendu rozwojowego w mieście Sanoku. Czy nie

warto by było zbudować Aquapark, drogi średnicowej, czy złym pomysłem jest przekształcenię
50 ha na ulicy Okulickiego pod przedsiębiorczośc w planach i studium zagospodarowania
przestrzennego, czy to nie jest kierunek rozwoju? Szkoda, że Radny tego nie dostrzega

aprzecieżjest to ich wspolne działanie. Oczywiście nie wszystko da się zrealizować, ale zrobią
to co będzie mozliwe na tą trudną latalna okoliczność lunkcjonowania państwa i budzetu

miasta.
Dodał. ze w wyporł,iedziach ,nvszystkicil l{adnych tkwią iakieś niepoko.je ale i przykłady

dobrych dztałań, kazcly głos jest analizor,vany i brany pod trwagę,

Burmistrz zwracając się do l{adnego Zbigniewa Daszyka stwierclził, żc 1eżell wydłuzają się na

2,5 niesiąca badania archeologiczne i nie moze wykonawca wyłoniony w przetargu wejŚĆ rra

budowę, więc nie może też wystawiać poszczegolnych faktur przed ztealtzowaniem etapowego

zadania w inwestycji. więc było chwilowo poślizg z fakturowaniem i zarówno jezeli chodzi

o firmę SKANSKA jak iPlac Sw. Michała.
Burmistrza poinformował rowniez, że ma satysfakcję, że to co robią mimo wszystko w tYch

trudnych czasach znajduje u ludzie akceptację, Bardzo wazną rzecząjest dla niego też to, że

konsultując, analizując to wszystko co dalej, co do przodu nie są innym punktem na mapie i nie

mają wszechmądrości i pomysłow skorzystania z iluzorycznyclr mozliwości ratowania

budzetów jak kredyty konsolidacyjne, miasta większe, mniejsze i gminy wypracowują taki

mechanizm funkcjonowania i uchwalania budzetów na następne lata poprzez właŚnie kredyt

konsolidacyjny. Burmistrzbędzle ,z.achęcał lł,szystkiclr do tego. zeby ten kredyt konsolidacyjny
był pomostem do tego, zeby poprawić funkcjonowanie i mozliwość uchwalania bucizetow

w poszczególnych latach. Odniósł się rclwniez do sprzedazy nieruchomości stwierdza.jąc. ze

ma nadzieje. że ucla się sprzedać Wierchy. gdyz jcst zaintcresowanie tbrmalne. ale

w zastępstwie tego trzcba bęclzie wykupić Strózowską. 'I'akze na ul. Strózowskicj na starym

wl,sypisku jest mozliwości adaplacji terenu pod farmę fbtowoltaiczną gdyż pojawiali się

dzierzawcy. Trz,eba pomyśleć równiez o zmianie gospodarki mieszkaniowej, bo ludzie chcą

kupować,
Na zakończenie podziękował wszystkim radnym.
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